

Protokół Nr VII/07
z Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej na dzień 29 marca 2007r
w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk o godz. 14.00 otworzył obrady VII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo – „Otwieram VII Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie powitał radnych, zaproszonych gości, przybyłych mieszkańców Gminy oraz przedstawicieli prasy lokalnej, jak w liście obecności stanowiącej załącznik nr 1, 2 do niniejszego protokołu.

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 15, więc Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.

Ad. pkt. 3) Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał przedłożony radnym projekt porządku obrad i poinformował, że w pkt 10 dotyczącym rozpatrzenia projektów uchwał, treść niektórych zapisów w uchwałach została zmieniona pod względem technicznym jednak merytoryka uchwał nie uległa zmianie. Złożył również wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10 c projektu uchwały w sprawie realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w miejscowości Osówiec – Orchowo gmina Orchowo” oraz w pkt d projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na rok 2007.

Wobec braku innych propozycji ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie zmian w porządku obrad.

Radni jednogłośnie przegłosowali wprowadzenie zaproponowanych zmian do porządku obrad.(15 głosów „za”)

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał następnie zmieniony pkt 10 porządku obrad jak niżej:

- 1.Otwarcie VII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo.
2. Stwierdzenie kworum.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy nr V/07 z dnia 1 marca 2007r. oraz nr VI/07 z dnia 19 marca 2007r.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami.
6. Informacje Przewodniczącego Rady.
7. Podziękowania dla sołtysów za działalność w minionej kadencji.
8. Rozpatrzenie wniosków mieszkańców Gminy uchwalonych na Zebraniach Wiejskich w m-cu lutym 2007r. oraz wypracowanie wspólnego stanowiska co do sposobu i możliwości realizacji przedstawionych wniosków.
9. OSP w Gminie. Informacje dotyczące funkcjonowania straży w 2006r. – problemy, zagrożenia, ratownictwo.
- 10.Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwał:
 - a) w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków – druk nr 1 (36),
 - b) w sprawie ustalenia stawki procentowej opłat adiacenckich, związanych ze wzrostem wartości nieruchomości w wyniku podziałów nieruchomości – druk nr 2 (37),
 - c) w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na sfinansowanie zadania inwestycyjnego

pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w miejscowości Osówiec – Orchowo gmina Orchowo” – druk nr 3 (38)

d) w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Nr III/17/06 Rady Gminy Orchowo z dnia 28 grudnia 2006r. – druk nr 4 (39)

e) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na rok 2007 – druk nr 5 (40),

11. Interpelacje i zapytania radnych.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

13. Wolne wnioski, problemy wsi.

14. Zakończenie VII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo.

Zmieniony porządek obrad został jednogłośnie przyjęty przez Radnych.

Ad. pkt 4 Przyjęcie protokołów z Sesji Rady Gminy nr V/07 z dnia 1 marca 2007r. oraz nr VI/07 z dnia 19 marca 2007r.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby protokół Nr V/07 z poprzedniej Sesji został przyjęty bez konieczności jego odczytywania. Stwierdził, że był on wyłożony do wglądu radnych w Biurze Rady Gminy i radni mieli możliwość zapoznania się w/w protokołem, a ponieważ nie zgłoszono do niego żadnych uwag wniósł o jego przyjęcie.

Przy 15 głosach „za” protokół Nr V/07 z Sesji Rady Gminy Orchowo został jednogłośnie przyjęty bez odczytywania.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk powiedział, że w przypadku protokołu Nr VI/07, termin jego wyłożenia w Biurze Rady Gminy był krótszy i w związku z tym zapytał czy wszyscy radni zdążyli się zapoznać z jego treścią i czy jest propozycja, aby odczytać w/w protokół.

Radny Ryszard Świtek zaproponował, aby jednak odczytać protokół Nr VI/07 z poprzedniej Sesji.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał protokół Nr VI/07 z posiedzenia Rady Gminy z dnia 19 marca 2007r.

Wobec braku uwag do przedstawionego protokołu Przewodniczący Rady Gminy poddał w/w protokół pod głosowanie.

Przy 15 głosach „za” protokół Nr VI/07 z Sesji Rady Gminy Orchowo został przyjęty.

Ad. pkt 5) Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami.

Wójt Gminy Teodor Pryka poinformował, że w okresie od 1 marca do dnia 29 marca:

- podobnie jak w poprzednim miesiącu uczestniczył w spotkaniach lokalnej grupy działania, chociaż nie jest już prezesem fundacji, które odbyły się w Mogilnie i dotyczyły dofinansowania i udzielenia pożyczki dla fundacji

- 5 marca uczestniczył w spotkaniu z Wójtami, Burmistrzami i Radą, miast należących do lokalnej grupy działania jak również z Radą i Zarządem Fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego

- 19 i 26 marca brał udział w posiedzeniach Rad Fundacji oraz rozliczał ubiegłoroczne działania Fundacji, m.in. finansowe związane z rozliczeniami z Urzędem skarbowym

-2 marca uczestniczył w spotkaniu z młodzieżą zorganizowanym przez Sołtysa Bielska, którego celem było omówienia spraw związanych ze zorganizowaniem i wykorzystaniem obiektów znajdujących się w sołectwie

- między 8 a 12 marca, na zaproszenie pań z KGW, brał udział w Dniach Kobiet, zaznaczył, że nie brał udziału we wszystkich spotkaniach, gdyż 3 z nich odbywały się w tym samym czasie, dodał, że przedstawiciele gminy również uczestniczyli w tych spotkaniach.

-14 marca uczestniczył w konferencji zorganizowanej przez Bank Spółdzielczy na temat wykorzystania środków unijnych w latach 2007-2013, dodał, że będą organizowane spotkania z sołtysami oraz osobami, które będą zainteresowane tematem dofinansowania z UE

-15-16 marca brał udział w Walnym Zgromadzeniu Związku Gmin Wiejskich, podczas którego odbyły się wybory nowych władz związku, dodał, że co roku przybywa członków związku. Nadmienił również, że odbyło się również podczas Walnego Zgromadzenia spotkanie z wiceministrem rolnictwa, który przedstawił fundusze dla wsi na przyszłe lata, dodał, że przekazał Radnym informacje na co będą środki przeznaczone, dotyczące głównie „Odnowy wsi” i LEADERA+. Odbyło się również spotkanie z przedstawicielami Ministerstwa Edukacji Narodowej dotyczące sposobu finansowania i wyliczania subwencji oświatowej i jej wpływu na budżety gmin. Dodał, że ostatnia podwyżka plac dla nauczycieli spowodowała sytuację, że większość gmin musi przeznaczyć sporo środków na ten cel ze swojego budżetu.

-17 marca uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym OSP w Orchowie

-24 marca brał udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Bielsku oraz

-25 marca uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym w Słowikowie

-19 marca podpisał akt notarialny dotyczący sprzedaży działek gminnych w Skubarczewie

-20 marca uczestniczył w naradzie zorganizowanej przez Starostę Powiatu Słupецkiego, dla Wójtów, Burmistrzów, której głównymi tematami były:

1) spotkanie z panią dyrektorem ZOZ-u w Słupcy, która złożyła wniosek o dofinansowanie zakupu karetki pogotowia ratunkowego, gdyż dotychczas szpital współpracował z kolumną sanitarną w Koninie, a chciałby się usamodzielnic, gdyż wiąże się to z mniejszymi kosztami. Pani dyrektor zaproponowała, aby gmina przeznaczyła 4 zł od każdego mieszkańca. Wójt Gminy powiedział, że decyzja w tym zakresie nie została jeszcze podjęta, ze względu na fakt, iż wnioski wpłynęły dość późno, a budżet jest już uchwalony.

2) temat dróg, Starosta Powiatu Słupецkiego poinformował, że po przeanalizowaniu wniosków jakie wpłynęły do starostwa, ustalono, że jedyną inwestycją jaka będzie realizowana będzie budowa drogi w Młodojewie, ze względu na fakt, iż na ten cel otrzymano dofinansowanie ze SPOR-u, natomiast innych inwestycji w tym zakresie nie ma. Dodał, że w kwestii remontów i zamierzeń przyszło rocznych zostaniemy poinformowaniu przez starostwo.

3) spotkanie z zarządem melioracji i urządzeń wodnych z Konina, na którym m.in. przedstawiony został zakres inwestycji planowanych na lata 2007-2013, dofinansowanych ze środków UE, jak również inwestycji bieżących. Wśród planów inwestycyjnych jest m.in. odnowienie odcinka Skubarczewo – Słowikowo, w części dorzecza Noteci i jest to jedyna inwestycja na terenie naszej gminy oprócz realizacji spraw bieżących.

- 22 marca uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa oraz tego samego dnia w walnym zebraniu Kółka Rolniczego w Orchowie, którego tematem było podsumowanie działalności za rok 2006

- 23 marca brał udział w spotkaniu z przedstawicielami firmy WINDBUD oraz z architektami na temat możliwości współpracy i realizowania planowanej inwestycji elektrowni wiatrowych. Dodał, że w najbliższym czasie firma przedstawi wszelkie obliczenia, lokalizację wiatraków oraz projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planów zagospodarowania przestrzennego w lokalizacji parku elektrowni wiatrowych dotyczącego poszczególnych wsi Gminy Orchowo, który zostanie przekazany do rozpatrzenia na komisjach rady.

- 23 marca uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty oraz w tym samym dniu w Zebraniu Rady Sołeckiej w Bielsku

- 27 marca ponownie odbyło się spotkanie z firmą WINDBUD oraz z inwestorem zagranicznym budowy wiatraków w Polsce, współpracującym z firmą WINDBUD na temat przyszłej współpracy.

Wójt Gminy Teodor Pryka poinformował, że zakończony został remont pomieszczeń socjalnych dla pracowników obsługi w dawnej remizie, w których będą się odbywały spotkania pracowników. Zakończono również remont pomieszczeń wewnętrznych w hydrofornii w Bielsku. Powiedział, że trwają remonty dróg, na których pracują dwie brygady, z których jedna uzupełnia drogi emulsją, a druga masą asfaltową. Wyjaśnił, że na remont drogi Szydłowiec – Huby Szydłowieckie będzie potrzebne czterokrotnie więcej emulsji niż w ubiegłym roku, w związku z tym będzie mniejsza ilość materiału na zabezpieczenie pozostałych dróg, ale zapewnił, że na ile to będzie możliwe zostaną one zabezpieczone. Poinformował, że od 1 marca ruszyły prace społecznie – użyteczne, zatrudnionych jest 11 osób nad którymi nadzór sprawują sołtysi i to oni kierują pracami tych osób. Rozpoczął się również remont części chodnika przy ul. Dworcowej. Poinformował, że w dniach 21-22 kwietnia odbędzie się coroczny rajd motocyklowo - samochodowy weteranów szos w Bielicach i w tym roku trasa rajdu będzie przebiegała również przez Orchowo, z dwoma przystankami z których jeden będzie obok dawnego dworca PKP a drugi przy kościele w Linówcu. Wyjaśnił, że wytyczenie trasy przejazdu przez Gminę Orchowo, wynika m.in. z faktu, iż stowarzyszenie „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego” częściowo finansuje koszty tej imprezy. Powiedział, że w kwestii tej imprezy będą na bieżąco udzielane informacje, gdyż zorganizowane będą również konkursy dla mieszkańców gminy.

Radny Bogdan Chmielarczyk zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy czy droga Szydłowiec – Huby Szydłowieckie to nie jest droga która ma być w tym roku remontowana i czy częściowe jej naprawianie nie wiąże się z podwójnymi kosztami.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że jest to droga którą przejeżdżają autobusy szkolne i prace wykonywane na tej drodze wykonywane są po to aby ten autobus przez pół roku nie jeździł po dziurach. Dodał, że remont nie obejmie całej drogi a jedynie ok. km, gdyż nie ma wystarczających środków na ten cel.

Radny Ryszard Świtek odnosząc się do tematu rajdu motocyklowo – samochodowego zapytał, czy w związku z imprezą planowane jest wstrzymanie ruchu.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie zna szczegółów w tym temacie, a bliższe informacje uzyska na spotkaniu organizacyjnym związanym z imprezą.

Ad. pkt 6) Informacje Przewodniczącego Rady.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk przedstawił pokrótce następujące informacje:

- 8 marca wspólnie z radnymi gminy, brał udział w jednodniowym szkoleniu, które odbyło się w Koninie na temat właściwości kontrolnych Rady Gminy, które dotyczyło m.in. spraw analizy sprawozdania Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu oraz podjęcia uchwały absolutoryjnej.

- 8, 10 i 12 marca uczestniczył, na zaproszenie pań z KGW w spotkaniach z okazji Dnia Kobiet organizowanych w Myślątkowie, Słowikowie, Różannie i Orchowie,

- 17 marca, wraz z radnymi gminy, na zaproszenie Prezesa OSP, brał udział w zebraniu absolutoryjno – sprawozdawczym OSP w Orchowie,

- 22 i 23 marca uczestniczył w posiedzeniach Komisji Oświaty i Rolnictwa,

- dodał, że w każdy poniedziałek w godzinach od 14.00-16.00 pełnił cotygodniowy dyżur w Biurze Rady Gminy.

Ad. pkt 7) Podziękowania dla sołtysów za działalność w minionej kadencji.

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poinformował, że podziękowania dla sołtysów za działalność w minionej kadencji były składane na Zebraniach Sołeckich. Jednak chcą podkreślić duży wkład sołtysów w działalność na rzecz swoich środowisk ponownie złożył im podziękowania.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk wspólnie z Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Marią Hendrysiak oraz Wójtem Gminy Teodorem Pryką wręczyli Sołtysom Gminy Orchowo okolicznościowe dyplomy z podziękowaniami za dotychczasową pracę. Dodatkowo sołtysi, którzy przez wiele lat pełnili tę funkcję, a przestali ją pełnić z różnych przyczyn po ostatnich wyborach otrzymali symboliczne kwiaty oraz upominki ufundowane przez Wójta Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poprosił o zabranie głosu przez sołtysów, którzy chcieliby podzielić się refleksjami na temat swojej działalności oraz ewentualnie wskazać co należałoby jeszcze zrobić w danym sołectwie aby poprawić sytuację jego mieszkańców.

Głos zabrał Edmund Kameduła, który był Sołtysem Bielska w latach 1990-2007. Stwierdził, że jego kadencja nie była zbyt długa oraz nawiązał to faktu, iż swoją funkcję zaczął pełnić za czasów pierwszej kadencji rządów Wójta Teodora Pryki, a zakończył w obecnej kadencji, w której Wójtem ponownie jest Teodor Pryka. Podziękował również władzom gminy, radnym oraz wszystkim osobom za wieloletnią współpracę, wyrozumiałość i dobre słowo.

Henryk Ratajewski był sołtysem Orchowa przez 18 lat. Złożył podziękowania wszystkim osobom za wieloletnią współpracę. Zaznaczył, że podczas pełnienia funkcji sołtysa zawsze kierował się dobrą wolą oraz powiedział, że zarządzanie sołectwem odbywało się w miarę możliwości i dostępnych środków.

Najdłużej, bo aż 22 lata sołtysem Linówca był Jerzy Wyłębski. Podziękował władzom gminy o radnym za długoletnią współpracę, która zawsze układała się pomyślnie. Zaznaczył, że pomimo faktu, iż sołectwo należało do najbiedniejszych, zawsze starano się jakoś sobie radzić. Życzył również swojemu następcy wytrwałości w wykonywaniu powierzonej mu funkcji oraz następnych 22 lat owocnej pracy.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk nadmienił, sołtysi, którzy przestali pełnić tę funkcję po ostatnich wyborach nie kandydowali z różnych przyczyn na to stanowisko. Ponownie podziękował w/w sołtysom za działalność na rzecz sołectwa oraz poprosił o brawa dla tych osób, za ich wieloletni trud i pracę.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10-cio minutową przerwę

Po przerwie.

Ad. pkt 8) Rozpatrzenie wniosków mieszkańców Gminy uchwalonych na Zebraniach Wiejskich w m-cu lutym 2007r. oraz wypracowanie wspólnego stanowiska co do sposobu i możliwości realizacji przedstawionych wniosków. (załącznik nr 3)

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk pokrótce odniósł się do każdego z wniosków uchwalonych przez sołectwa, gdyż jego zadaniem Rady Gminy powinna przeanalizować przedstawione wnioski i podjąć kroki w celu ich realizacji.

Odnosząc się wniosku dotyczącego ustalenia prawa własności gruntów i obiektów miejscowej Straży Pożarnej Wójt Gminy wyjaśnił, iż chodzi jedynie o ustalenie numer nieruchomości, gdyż sprawa gruntu jest uregulowana i jest on własnością gminy.

W kwestii wniosku dotyczącego zaangażowania młodzieży w działalność na rzecz sołectwa Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jest to sprawa, która pozostaje w realizacji sołtysa i rady sołectkiej.

Na temat wniosku poruszającego kwestię zmniejszenia wysokości opłat za wywóz odpadów Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest to kwestia do której trudno się ustosunkować oraz poprosił, aby w tej sprawie mieszkańcy wystąpili wnioskiem do firmy, która się tym zajmuje i dodał, że szansą na zmiany cen wywozu odpadów jest pojawienie się na rynku konkurencji.

Edmund Kameduła stwierdził, że należałoby w tej sprawie wystosować odpowiedni wniosek do firmy zajmującej się wywozem odpadów.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział także, że zebranie wiejskie pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa i wniosek ten został przekazany do Komisji Statutowej.

Radny Bogdan Chmielarczyk zwrócił uwagę na problem istniejący na Hubach Myślątkowskich, gdzie firmy wywożące odpady nie dojeżdżają do mieszkańców ze względu na stan dróg na tym terenie. Zaproponował, aby zaprosić przedstawiciela firmy EKO w celu przedstawienia powyższego problemu i próby jego rozwiązania.

Wójt Gminy Teodor Pryka stwierdził, że żadna firma nie będzie jeździła po takich terenach i jeżeli osoba nie ma drogi asfaltowej do swojej posesji to niestety musi ten koszt z odpadami doprowadzić do drogi głównej.

Przewodniczący Rady Gmin Hieronim Admaczyk odnosząc się do powyższego tematu zaznaczył, że sprawa pozostaje otwarta i przeszedł do omawiania wniosków przedstawionych przez sołectwo Linówek.

Przewodniczący Rady Gminy po przedstawieniu wniosku dotyczącego remontu drogi w kierunku Podbielska stwierdził, że dyskusja na temat dróg była poruszana i omawiana na Komisji Rolnictwa oraz na poprzedniej sesji, dodał również, że wszystkie drogi wymagają remontów oraz jak zapewnia Wójt Gminy są one stopniowo remontowane. Wobec braku wniosków w tym temacie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił kolejny wniosek dotyczący usunięcia gałęzi z pobocza

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że w tym temacie były już kierowane pisma do zarządu dróg powiatowych i jak dotąd nie otrzymaliśmy na nie odpowiedzi.

Wobec wyjaśnień udzielonych przez Wójta Gminy, Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Admaczyk pozostawił sprawę otwartą do czasu otrzymania odpowiedzi od zarządu dróg powiatowych. Kolejny wniosek dotyczył zamontowania lamp ulicznych, jednak w tej kwestii

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby tą sprawą zająć się w przyszłości na komisjach i sesji, gdyż należałoby również uwzględnić wnioski w tym temacie z ubiegłych lat. Dodatkowo należałoby rozpatrzyć i przeanalizować kwestię ilości lamp, miejsca ich zainstalowania oraz koszty ich zamontowania, w związku z tym złożył wniosek o przesunięcie tego tematu na inny termin. Wobec braku innych wniosków i akceptacji rady o przeniesieniu tematu oświetlenia na inny termin Przewodniczący Rady Gminy przedstawił wnioski dotyczące remontu dróg powiatowych w Linówcu i jednocześnie poinformował, że w tej kwestii należy kierować wnioski do zarządu dróg powiatowych.

Następny wniosek dotyczył usunięcia odpadów przy cmentarzu, ustosunkowując się do niego Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w tym zakresie mieszkańcy i parafianie muszą rozwiązać problemem we własnym zakresie, gdyż nie są to odpady komunalne. W kwestii kolejnego wniosku, który odnosił się również do sprawy braku możliwości dojazdu pojazdów wywożących odpady, który występuje w kilku sołectwach, a związany jest ze zły stanem dróg, Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że należy się nad tym problemem zastanowić, jednak nie będzie łatwo tego rozwiązać, zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają jakieś pomysły w kwestii rozwiązania tego problemu.

Radny Michał Matkowski wyraził zdanie, iż jeżeli firma zajmująca się wywozem takich odpadów nie ma możliwości dojazdu do wszystkich posesji dużym samochodem, to na te tereny powinien dojeżdżać mniejszy samochód. Dodał również, że należałoby z w/w firmą uzgodnić rozwiązanie dotyczące możliwości zawierania umów na wywóz odpadów na czas krótszy niż 12 miesięcy.

Radna Maria Sajna złożyła wniosek na sesję zaprosić dyrektora firmy EKO, zajmującej się wywozem odpadów na terenie gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk powiedział, że zaprosi w/w dyrektora na obrady sesji w celu próby rozwiązania zgłoszonych wniosków oraz dodał, że temat pozostaje otwarty.

Jerzy Wyrębski zgłosił również wniosek o opróżnienie pojemników na szkło i plastik, w sołectwie Linowiec, z uwagi na fakt, że są przepełnione.

Wójt Gminy wyjaśnił, że takie sprawy należy zgłaszać do ins. ds. ochrony środowiska i gospodarki komunalnej Andrzeja Kinowskiego.

Kolejny wniosek dotyczył budowy świetlicy, Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jeżeli nie obecnie, to może w przyszłości należałoby miejsce na świetlice wygospodarować, np. w postaci pawilonu, jaki znajduje się w Orchówku.

Wójt Gminy Teodor Pryka powiedział, że świetlica była, jednak została sprzedana przez sołectwo. Dodał, że istnieje możliwość skorzystania ze środków unijnych na budowę świetlicy, a taką szansę daje przystąpienie do opracowania projektu „Odnowy wsi” przez sołectwo.

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że temat budowy świetlicy pozostaje otwarty, do rozpatrzenia. Kolejną poruszoną kwestią była budowa boiska dla dzieci i młodzieży w sołectwie Linowiec.

Radny Edward Lewandowski wyjaśnił, że chodzi o wyrównanie terenu pod boisko znajdującego się w parku.

Wójt Gminy Teodor Pryka powiedział, że, aby podjąć działania zmierzające do budowy boiska na terenie parku, należy w pierwszej kolejności opracować plan urządzeniowy dla tego terenu, którego koszt wynosi 20 tys. zł. Wiąże się to z koniecznością wyrażenia zgody przez konserwatora zabytków na zlokalizowanie boiska na terenie parku, gdyż jest on wpisany do rejestru zabytków.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział również, że Zebranie Wiejskie pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa i wniosek ten został przekierowany do Komisji Statutowej.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do omawiania wniosków zgłoszonych przez Sołectwo Myślątkowo. Pierwszy z nich dotyczył poszerzenia dróg gminnych oraz usunięcia gałęzi z pobocza. Odnosząc się do w/w wniosku wyjaśni, że był on zgłaszany Dyrektorowi Rejonowego Zakładu Energetycznego w Słupcy, podczas jego obecności na sesji Rady Gminy i jest on w trakcie realizacji. Kolejny wniosek poruszał temat przyłączenia wodociągu do Ostrówka, oświetlenie oraz zaimpregnowania powierzchni drogi emulsją. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że projekt wodociągu jest w trakcie realizacji, natomiast kwestia oświetlenia była już wyjaśniona i nie będzie omawiana na dzisiejszej sesji.

Wójt Gminy Orchowo powiedział, że nie ma obecnie w planach zaimpregnowania całej powierzchni w/w drogi.

W kwestii kolejnego wniosku dotyczącego uregulowania własności drogi w Myślątkowie wypowiedział się Radny Bogdan Chmielarczyk, który wyjaśnił, że chodzi o drogę gminną, która po części jest własnością prywatną.

Wójt Gminy Teodor Pryka powiedział, że projekt w tej sprawie został złożony i jest w trakcie opiniowania. Dodał, że jest wiele dróg, których własność jest nieuregulowana, ale nie ma obecnie na ten cel środków w budżecie gminy.

Podsumowując powyższe wypowiedzi Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że temat powyższy pozostaje otwarty. Dodał, że Sołectwo Myślątkowo również pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa i wniosek w tej kwestii został przekierowany do Komisji Statutowej.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odniósł się do wniosków zgłoszonych przez Sołectwo Orchowo, które zgłosiło m.in. wniosek o zakup przez gminę agregatu prądotwórczego do stacji wodociągowych i oczyszczalni ścieków. Stwierdził, że jest to sprawa dyskusyjna, gdyż wiąże się to z dużym nakładem finansowym, ale z drugiej strony w sytuacji dłuższego braku energii taki agregat mógłby pompować wodę i dostarczać ją mieszkańcom. W związku z czym pozostawił sprawę otwartą i do rozpatrzenia.

Wójt Gminy odnosząc się do powyższego tematu powiedział, że na dzień dzisiejszy nie przewiduje dokonania zakupu agregatu prądotwórczego.

Kolejnym sprawą przedstawioną przez Przewodniczącego Rady Gminy była kwestia zasilania energetycznego od Gminy Mogilno, która była sygnalizowana na sesji Dyrektorowi Rejonowego Zakładu Energetycznego w Słupcy i do tej pory nie otrzymaliśmy w tej sprawie odpowiedzi.

Wójt Gminy zaznaczył, że proponowane przez mieszkańców sołectwa Orchowo rozwiązanie

na chwilę obecną nie jest możliwe do wykonania, ze względów finansowo – technicznych i wiązało by się z przełączeniem całej gminy do innej spółki energetycznej.

Wniosek dotyczący pozytywnego zaopiniowania Statutu Sołectwa również został przekierowany do Komisji Statutowej.

Sołectwo Orchówek zgłosiło sprawy remontu drogi, co było już przedmiotem rozpatrzenia, jak również kwestię dowozu dzieci do szkoły.

Radny Grzegorz Mikuła wyjaśnił, dowożenia dzieci z Podlesia, gdyż kierowca, który tam jeździ stwierdził, że jeżeli stan tamtejszej drogi się nie poprawi to przestanie dowozić dzieci tam mieszkające do szkoły.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że temat dróg oraz mostu powróci jesienią i pozostawia wobec tego sprawę otwartą. W kwestii przyznania dotacji na świetlicę stwierdził, że należy zwrócić uwagę na problem niedoposażenia świetlic, nie tylko w Orchówku, ale również w innych sołectwach i związanym z tym brakiem możliwości rozwoju życia kulturalnego w sołectwach. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział również, że Zebranie Wiejskie pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa i wniosek ten został przekierowany do Komisji Statutowej.

Wobec braku innych wniosków w tej kwestii ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy pozostawił powyższą sprawę otwartą i przeszedł do omawiania kolejnych wniosków.

Na wstępie zaznaczył, że wszystkie wnioski, zgłaszane przez sołectwa, dotyczące remontów dróg i oświetlenia nie będą dzisiaj omawiane, gdyż zostało to już wyjaśnione na początku obrad i tematy te zostaną poruszone w późniejszych terminach. Dodał, że jednym z ważniejszych problemów zgłaszanych przez mieszkańców Sołectwa Osówek, było domaganie się równego egzekwowania taryf za wodę, gdyż ta część mieszkańców, która ma założone podliczniki, płaci wyższe stawki opłat za wodę, a w innych gospodarstwach mieszkańcy nie mają obowiązku dokumentowania wywozu nieczystości ciekłych i płacą niższą stawkę opłat, bez względu na fakt na przeznaczenia zużywanej wody. W związku z powyższym należałoby zastanowić się nad rozwiązaniem tego problemu.

Wójt Gminy stwierdził, że rozwiązaniem będzie jak najszybsze wprowadzenie obowiązku rozliczania wszystkich gospodarstw ze zużycia wody i ścieków.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak zaznaczyła, że mieszkańcom Osówca chodzi o wodę z jakiej korzystają na działkach i brakiem możliwości rozliczenia na nich korzystania osobno z wody i ścieków.

Wójt Gminy wyjaśnił, że podliczniki są po to aby osoby które z nich nie korzystają płaciły tylko za wodę, a nie za ścieki, gdyż mieszkańcy, którzy nie posiadają kanalizacji muszą odprowadzać ścieki do oczyszczalni i płacą inną stawkę. Dodał, że od tego roku gmina będzie wymagała zawieranie umów na odprowadzanie ścieków od mieszkańców, jak również od działkowiczów.

Sołtys Osówca Andrzej Kwiatkowski powiedział, że chodzi o to, aby zobligować pozostałych mieszkańców do założenia podliczników.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak powiedziała, że cały problem wynika z faktu, że działkowicze w Szydłowcu korzystają z wody w nadmiarze, a płacą niższe stawki

niż mieszkańcy Osówca.

Wójt Gminy nie zgodził się z przedmówczynią i powiedział, że wyższe stawki zostały wprowadzone dopiero w styczniu, natomiast wcześniej nie były one naliczane. Dodał również, że działkowicze również zostaną powiadomieni o obowiązku podpisania umów na wywóz nieczystości ciekłych.

Przewodniczący Rady Gminy podsumowując omawianą wyżej kwestię powiedział, że pozostawia sprawę do rozpatrzenia i w najbliższym czasie powróci do tematu. Kolejna sprawa dotyczyła pomocy z gminy na dokończenie układania chodnika w Osówcu.

Wójt Gminy powiedział, że wspomniany chodnik znajduje się przy drodze powiatowej, jednak bez środków z gminy, a więc płyt chodnikowych, powiat tego nie wykona, pomimo, że co roku są w tej sprawie składane wnioski do Powiatowego Zarządu Dróg.

W kwestii wniosku dotyczącego budowy drogi przy sklepie w Osówcu wypowiedział się Sołtys Osówca Andrzej Kwiatkowski, który poinformował, że wspólnie z Wójtem Gminy i Panem Matkowskim zostały podjęte kroki zapoczątkowujące budowę drogi, gdyż jest już sprzęt oraz gruz, dodał, że oczekują aktualnie na dobrą pogodę.

Przewodniczący Rady Gminy w związku z powyższym stwierdził, że również pozostawia temat otwarty do którego powróci w niedługim czasie.

Sołectwo Osowiec, podobnie jak pozostałe sołectwa pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa, w związku z czym wniosek ten został przekierowany do Komisji Statutowej.

Kolejnym sołectwem, którego omawianiem wniosków zajął się Przewodniczący Rady Gminy była Różanna, która zgłosiła m.in. wniosek dotyczący opracowania planu odnowy wsi. Przewodniczący Rady Gminy sugerował, że jest to zadanie dla sołtysa, który przy pomocy mieszkańców, rady sołectwej oraz gminy zajmie się jego wykonaniem. W kwestii naprawy drogi gminnej prowadzącej do posiadłości Pana Świtka, Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że istnieje konieczność doraźnego utwardzenia wspomnianej drogi oraz dodał, że powróci do tego tematu w najbliższym czasie.

Wójt Gminy zaznaczył, że dzięki staraniom Pana Świtka droga ta obecnie znajduje się w dobrym stanie i dodał, że nie przewiduje obecnie naprawy tej drogi.

W kwestii kolejnego wniosku, dotyczącego oznakowania zatoczki, wypowiedziała się Radna Teresa Poniedziałek, która wyjaśniła, że chodzi o teren koło szkoły podstawowej.

Wójt Gminy powiedział, że w tej kwestii wnioski do województwa również były składane.

Na temat wniosku dotyczącego zobowiązania właścicieli do uporządkowania terenów wypowiedział się Wójt Gminy i wyjaśnił, iż w pierwszej kolejności należy pobrać aktualne mapy geodezyjne w celu ustalenia działki, której dotyczy problem.

Radny Ryszard Świtek poruszył kwestię drzewa znajdującego się na jednej z działek, które jego zdaniem należałoby ściąć, a pieniądze uzyskane z jego sprzedaży przeznaczyć dla sołectwa.

Wójt Gminy powiedział, że z wnioskiem o wycięcie takiego drzewa może wystąpić tylko właściciel działki na której dane drzewo rośnie, dodał, że gmina nie jest właścicielem żadnych

terenów w sołectwie Różanna. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział również, że Zebranie Wiejskie pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa i wniosek ten został przekierowany do Komisji Statutowej.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy omówił wnioski zgłoszone przez mieszkańców sołectwa Skubarczewo. Pierwszy z nich dotyczył ustawienia we wsi znaku ostrzegawczego „zwierzęta domowe”.

Z-ca Wójta Janusz Pawlaczyk poinformował, że zostało to zgłoszone do powiatowego zarządu dróg i aktualnie oczekuje na przyjazd przedstawiciela zarządu.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy pozostawił sprawę otwartą.

W kwestii wniosku poruszającego kwestię usunięcia z dróg wylewisk wody, Wójt Gminy powiedział, że działania w tym zakresie zostaną podjęte w ramach remontu dróg.

Kolejnym sołectwem, którego wnioski omówił Przewodniczący Rady Gminy było sołectwo Słowikowo. Dodał, że w kwestii doprowadzenia wodociągu są w budżecie gmin pieniądze na mapki geodezyjne.

Wójt Gminy zaznaczył, że gmina nie jest w stanie realizować wszystkich inwestycji jednocześnie, gdyż budżet jest realizowany przez cały rok i realizacja inwestycji musi być rozłożona na cały rok.

Przewodniczący Rady Gminy odnosząc się do wniosku dotyczącego remontu dachu świetlicy zaznaczył, że jest on w bardzo złym stanie, a przeciekający dach powoduje niszczenie całego budynku. Dodał, że był on częściowo naprawiany, jednak wymaga dalszych napraw, gdyż może zdarzyć się sytuacja, że za parę lat nie będzie już czego ratować. Dodatkowo na niszczenie budynków wpływa fakt, iż nie jest on ogrzewany i pojawia się wilgoć. Mieszkańcy sołectwa wnioskowali również o oznakowanie dróg na jeziora kamienieckie i rozjazd na Rękawczyn, w celu informacyjnym i wyjaśniający dla kierowców tamtędy przejeżdżających.

Wójt Gminy Teodor Pryka powiedział, że ta sprawa również została zgłoszona do zarządu dróg powiatowych i należy oczekiwać na ich przyjazd.

Z-ca Wójta Gminy Janusz Pawlaczyk przypomniał o fakcie, iż sołtysi i radni mieli informować go na temat konieczności oznakowania dróg, gdyż jak do tej pory zgłosiło się niewiele osób.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poinformował również, że Sołectwo Słowikowo podobnie jak pozostałe sołectwa pozytywnie zaopiniowało projekt statutu i wniosek z tym związany został przekazany Komisji Oświaty.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do omawiania wniosków zgłoszonych przez Sołectwo Szydłowiec. Jeden z wniosków dotyczył umieszczenia studzienek kanalizacyjnych w celu odprowadzania wody przy kościele.

Sołtys Szydłowca Anna Andrzejewska wyjaśniła, że w powyższej kwestii zostało skierowane pismo do powiatu, jednak do tej pory nie otrzymała na nie odpowiedzi.

Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do wniosku dotyczącego umieszczenia tablic informacyjnych w sołectwie i zdecydował, że pozostawia sprawę otwartą i do rozpatrzenia,

gdyż należy zdecydować w którym miejscu w sołectwie je umieścić. Dodał również, że wnioski dotyczące remontów dróg oraz oświetlenia nie będą poruszane na dzisiejszej sesji, gdyż będzie to omawiane w późniejszym terminie i dodał, że w związku z tym mieszkańcy muszą uzbroić się w cierpliwość.

Sołtys Szydłowca Anna Andrzejewska wypowiedziała się w kwestii wniosku dotyczącego psów Pana Ogonowskiego, biegających luzem na terenie sołectwa, które stanowią zagrożenie dla jego mieszkańców i dodała, że ten problem był już wielokrotnie sygnalizowany.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że ten problem jest co pewien czas zgłaszany na policję.

Następny w kolejności wniosek dotyczył pozytywnego zaopiniowania projektu Statutu Sołectwa, który również został przekierowany do Komisji Statutowej.

Sołtys Szydłowca Anna Andrzejewska poinformowała, że jeżeli chodzi o naprawę drogi dojazdowej przez las do Anastazewa to również został złożony wniosek w tej sprawie do zarządu dróg powiatowych, dodała również, iż trzeba się skontaktować z Państwem Bernaś, w celu wyjaśnienia jaki odcinek drogi zgłaszali oni do remontu. Powiedziała również, że mieszkańcy złożyli wniosek o wycięcie drzew przy figurze w Szydłowcu.

Wójt Gminy Teodor Pryka powiedział, że drzewa te znajdują się w pasie drogi powiatowej w związku z powyższym zgodę na ich wycinkę musi wyrazić zarządca drogi, gdyż bez takiej zgody nie można podejmować żadnych kroków w tym zakresie.

Następnie Sołtys Szydłowca Anna Andrzejewska powiedziała, że mieszkańcy chcą również przesadzić drzewka koło kościoła, w celu zwiększenia bezpieczeństwa osób wchodzących na jezdnię oraz poinformowała, że Państwo Chwiłka zwrócili się z prośbą o obniżenie wzniesienia przy ich posesji, przy okazji naprawiania drogi w tej okolicy, ze względu na fakt, iż mają problemy z wyjazdem z posesji.

Przewodniczący Rady Gminy podsumowując wyżej omawiane wnioski zgłoszone przez Sołectwo Szydłowiec stwierdził, że pozostawia sprawę otwartą oraz dodał, że niektóre wnioski pozostawia do realizacji przez mieszkańców, oczywiście w miarę ich możliwości. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział również, że Zebranie Wiejskie pozytywnie zaopiniowało projekt Statutu Sołectwa i wniosek ten został przekierowany do Komisji Statutowej.

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy przedstawił wnioski uchwalone za zebraniach wiejskich przez Sołectwo Wólka Orchowska. Pierwszy z nich dotyczył problemu drogich opłat za wodę oraz wywóz nieczystości ciekłych, kolejny wiązał się z kwestią usuwania azbestu z dachów budynków znajdujących się na terenie gminy.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że ustawa nakazuje usuwanie azbestu ze względu na jego wysoką szkodliwość i dodał, że konieczne jest opracowanie programu usuwania azbestu, aby można było ubiegać się o dofinansowanie na ten cel z wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.

Przewodniczący Rady Gminy wyraził nadzieję, że sytuacja w tej materii w przyszłości ulegnie zmianie i stwierdził, że przynajmniej koszt przyjęcia w/w odpadu powinna wziąć na siebie UE. Dodał również, że sołectwo negatywnie zaopiniowało propozycję likwidacji sołectwa, przyjęło natomiast projekt Statutu Sołectwa. Dodatkowo ustalono, że zebrania wiejskie przeprowadzane będą w Domu Strażaka w Orchowie, z uwagi na fakt, iż sołectwo

nie posiada własnej świetlicy. Wszystkie te wnioski zostały przekierowane do Komisji Statutowej.

Ad. pkt 9) OSP w Gminie. Informacje dotyczące funkcjonowania straży w 2006r. – problemy, zagrożenia, ratownictwo.

Sprawozdanie z działalności Komendanta Gminnego OSP w Orchowie złożył Komendant Gminny OPS Roman Szargan. **(załącznik nr 4)**

Na wstępie zaznaczył, że zastanawiał się nad wzięciem udziału w dzisiejszej sesji, z uwagi na wydarzenia jakie miały miejsce w ostatnim czasie. Podkreślił również, że za bezpieczeństwo mieszkańców gminy zależy od właściwego działania straży i dodał, że obecna ustawa gwarantuje poszkodowanemu, który stwierdzi, że działania straży zostały przeprowadzone nieudolnie lub z opóźnieniem, uzyskanie wysokich odszkodowań od gminy. Poinformował, że odbyły się już zebrania sprawozdawcze w jednostkach OSP i dodał, że na zebraniu w Bielsku padło wiele zarzutów wobec działania jednostki, negatywnego zachowania strażaków, w tym oszczerze pomówienia o pijaństwo w straży. Dodał również, że zarzucono jego osobie brak efektów w pracy na stanowisku Komendanta Gminnego. Odpierając zarzuty Roman Szargan powiedział, że podjął się w/w funkcji, ponieważ żalu mu było zmarnować to co zostało to tej pory wypracowane, dodał, że nie jest w stanie pracować społecznie, gdyż wielokrotne przejazdy do komendy pokrywał z własnych, prywatnych środków, gdyż nie ma możliwości zwrotu kosztów podróży, ponieważ RIO nie wyraziła zgody na wystawianie delegacji osobom pracującym w straży. Zarzucił Wójtowi Gminy m.in. fakt, iż miała miejsce sytuacja w której kazał mu najpierw jechać na spotkanie a sprawie OSP do Słupcy, a później wydał inne polecenie uniemożliwiające ten wyjazd. Twierdził również, że Wójt Gminy, przy świadkach miał powiedzieć, że trzeba będzie zatrudnić nowego Komendanta Gminnego OSP. Podkreślił również, że liczy się z faktem, że może zostać zwolniony z pracy w urzędzie. Na potwierdzenie efektów swojej pracy przytoczył kilka faktów:

- 2 miejsce w powiecie jednostki z Bielska pod względem ilości zebranej krwi,
- osobiste zaangażowanie Komendanta Gminnego OSP w konkurs „Kiedy dzwonię po straż” organizowany przez Szefa Zespołu Kryzysowego i Komendę Główną PSP,
- szkolenie ratowników medycznych, podczas którego najlepszym zespołem okazał się zespół strażaków z Orchowa.

Zwrócił również uwagę na poważny problem, istniejący już od związany z brakiem odpowiednich pomieszczeń na pranie odzieży, a zdarza się że strażacy mają również kontakt z krwią. Wyjaśnił, że do tej pory odzież prano w kuchni w świetlicy i podczas ostatniego prania prawdopodobnie doszło do stłuczenia szyby w piekarniku kuchenki gazowej, dodał również, że stłuczoną szybę bez problemu odkupi. Zaznaczył również, że gdyby sprawa pomieszczenia na pranie odzieży była wcześniej wyjaśniona, strażacy nie korzystaliby z kuchni w świetlicy. Poruszył także kwestię braku płatnego etatu kierowcy w jednostce straży w Bielsku i wyjaśnił, że w związku z tym jest zmuszony to robienia przeglądów samochodów po godzinach pracy, często wieczorami, z uwagi na brak czasu. Zaproponował więc, aby rada gminy dokonała rewizji i stwierdziła czym faktycznie zajmują się strażacy, przebywający na terenie remizy, w celu wyjaśnienia stawianych zarzutów pijaństwa. Zaznaczył również, że jednostka straży z Bielska ma perfekcyjnie opracowany czas wyjazdu do akcji, który waha się w granicach 2 minut. Zwrócił również uwagę na coraz mniejsze, jego zdaniem zaangażowanie w działalność straży w Orchowie. Kończąc wypowiedz w tym temacie Komendant Gminny OSP Roman Szargan poinformował, że po analizie zarzucanych oszczerstw jeden z najlepszych strażaków z Bielska, a jednocześnie sponsor sprzętu podziękował za wspólną służbę.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odnosząc się do wypowiedzi Komendanta Gminnego OSP Romana Szargana wyjaśnił, że wnioskował o udział Komendanta w sesji

Rady Gminy w celu przedstawienia problemów z jakimi się boryka w straży ale przekonywał jednocześnie do odstąpienia do nawiązywania do spraw osobistych relacji między Wójtem Gminy a Komendantem, gdyż takie tematy powinny być rozstrzygane w gronie osób których te tematy dotyczą. Zaznaczył również, że ani Rada Gminy ani Komisja Rewizyjna nie będą zajmowały się plotkami i pomówieniami, gdyż to nie leży w ich kompetencji, mogą natomiast, jeżeli jest wola ze strony komendanta ocenić działalność straży.

Prezes Zarządu OSP Orchowo Piotr Sucharski uzupełnił wystąpienie Komendanta Gminnego OSP Romana Szargana i powiedział, że do jednostki OSP Orchowo zakupiono samochód do celów ratowniczych, którego koszt, łącznie z przeróbkami wyniósł 26,300 zł. Przeszkolono również szeregowych straży, dowódców, naczelników oraz ratowników medycznych w OSP. Nie zgodził się ze stwierdzeniem Romana Szargana, jakoby straż w Orchowie ulegała rozpadowi, gdyż ostateczne zebranie wykazało, że na 54 czynnych członków straży, 40-tu z nich brał udział w zebraniu oraz utworzona została młodzieżowa drużyna ochotnicza. Powiedział, że nadal istnieje problem braku kierowcy, który udało się częściowo rozwiązać dzięki pomocy Radnego Jacka Misztala, gdyż od 1 kwietnia czasowo na stanowisku kierowcy zostanie zatrudniony Pan Bąkowski. Poinformował, że aktualnie w OSP Orchowo jest 9 kierowców z uprawnieniami, jednak są to kierowcy zawodowi, w związku z czym często przebywają poza terenem gminy. Apelowal również, aby nie przesądzać o rozpadzie jednostki w Orchowie na podstawie jednego spóźnionego wyjazdu do pożaru w Suszewie, gdyż nie była to tylko winna kierowców ale także niewłaściwe działającej sygnalizacji. Dodał, że przeprowadzone były po tym wydarzeniu rozmowy z kierowcami i dąży się do rozwiązania sprawy braku kierowców.

Następnie głos zabrał Naczelnik OSP Słowikowo, który powiedział, że w Słowikowie również odbyło się zebranie sprawozdawcze, w którym brali udział, m.in. Wójt Gminy, Przewodniczący Rady Gminy, oraz inne osoby związane ze strażą, na którym dokonano oceny działalności jednostki w Słowikowie. Dodał, że każda jednostka ma swoje problemy, jednak trzeba starać się je rozwiązywać, nawiązywać współpracę oraz pomagać sobie nawzajem, a przede wszystkim sobie nie przeszkadzać.

Wójt Gminy odnosząc się do zarzutów Romana Szargana dokonał sprostowania pewnych kwestii i zaznaczył, że Roman Szargan ma podpisaną umowę o pracę na czas nieokreślony i dodał, że jedynie sprawa funkcji komendanta gminnego wygląda inaczej, gdyż jest to stanowisko przyznawane tylko na określony czas. Kolejną kwestią poruszoną przez Wójta Gminy była sprawa zebrania sołeckiego, które odbyło się dzień przed zebraniem sprawozdawczym OSP Bielsko, w celach organizacyjnych. Dodał, że wcześniej odbyło się również z młodzieżą w celu omówienia wykorzystania i udostępnienia pomieszczeń w świetlicy, ponieważ m.in. komendant gminny miał zastrzeżenia, że młodzież z nich nie korzysta. Rada Sołecka omawiała temat propozycji współpracy i wykorzystania tych pomieszczeń, w tym m.in. siłowni (atlas) oraz stołu do tenisa, które zdaniem Komendanta Gminnego są na wyposażeniu straży, gdyż młodzież uwzględniła te urządzenia w projekcie złożonym radzie sołeckiej. Były bowiem zarzuty ze strony straży, że bez porozumienia z nimi odbywało się zebranie rady sołeckiej. Zaznaczył, że z jego strony nigdy nie padło stwierdzenie na temat pijaństwa w straży. Poinformował również, że na wyżej wspomnianym zebraniu zgłoszono temat zbitej szyby, ale zaznaczył, że chodziło jedynie o wyjaśnienie faktu wstawienia tam zwykłej szyby, która może stanowić zagrożenie dla osób korzystających z piekarnika. Wójt Gminy zaznaczył, że jest pełen uznania dla pracy Romana Szargana, ale tłumaczył, że pełniąc funkcję publiczną, należy być przygotowanym na wszelką krytykę i uwagi pod swoim adresem. Wyjaśnił również, że nie planuje zatrudnienia nowego komendanta, lecz jeżeli znajdą się środki zatrudniona zostanie osoba, która będzie się zajmowała jedynie sprawami biurowymi, a więc prowadzeniem ewidencji mundurów oraz

m.in. sprawami rejestracji straży. Odpierając zarzuty Romana Szargana powiedział również, że nigdy nie miała miejsca sytuacja w której, nie wyraził zgody na jakikolwiek wyjazd wcześniej zgłaszany, dodał również, iż jest otwarty na wszelką współpracę i w miarę możliwości stara się wychodzić naprzeciw oczekiwaniom pracowników urzędu.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk ubolewał, nad faktem, że doszło poruszenia tak drażniących tematów oraz sugerował, aby podejść do sprawy mniej emocjonalnie.

W poruszonej kwestii głos zabrał również Radny Michał Szymański. Poinformował, że był uczestnikiem zebrania rady sołeckiej w Bielsku, na którym zabrał głos w kwestii zakupu samochodu dla OSP. Jego zdaniem, należy zakupić nowe samochody, ze względu na fakt, iż jesteśmy oddaleni od PSP i w sytuacji wybuchu pożaru lub innego zagrożenia liczy się czas przyjazdu, dlatego tak ważne są sprawne samochody. Odniósł się również do rzekomych oszczerstw wobec strażaków i stwierdził, że na zebraniu sołeckim nikt nie posądzał strażaków o pijaństwo, a jedynie omawiano temat bezpieczeństwa lokalu i młodzieży podczas korzystania ze świetlicy. Dodał, że opracowany będzie regulamin korzystania ze świetlicy, w którym jeden z punktów dotyczył będzie zakazu spożywania alkoholu i palenia papierosów na terenie świetlicy. Nie zgodził się również, ze stwierdzeniem, że podczas zebrania sołeckiego Wójt Gminy sugerował, że ma zamiar zwolnić Komendanta Gminnego. Sugerował również, aby tak drażliwe tematy omawiać i wyjaśniać na posiedzeniach komisji, a nie na forum sesji Rady Gminy. Zaproponował także, aby w Domu Strażaka w Orchowie wygospodarować pomieszczenie w którym strażacy mogliby prać odzież bojową po akcjach oraz zamontować tam prysznic. Wyraził również pogląd, iż najlepiej byłoby, aby naczelnik OSP Bielsko w każdy poniedziałek dokonywał przeglądu samochodów i nie było konieczności pracowania po godzinach, aby w przyszłości zapobiec ewentualnym plotkom i pomówieniom. Poprosił również o wyjaśnienie jakie obowiązki ma Rada Gminy wobec straży i jakie środki musi w związku z tym dla niej zabezpieczyć.

Kończąc wypowiedź Radny Michał Szymański stwierdził, że źle się stało, że takie wypowiedzi miały miejsce na obradach dzisiejszej sesji, gdyż nie wpłynie to pozytywnie na dalszą współpracę i może spowodować zaostrzenie konfliktu, gdy o wzajemnych zarzutach przeczytają w gazetach inni mieszkańcy.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odnosząc się do prośby Radnego Michała Szymańskiego dotyczącej kwestii obowiązków Rady Gminy wobec straży wyjaśnił, że usadowym obowiązkiem jest utrzymywanie gotowości jednostek OSP. Natomiast w pozostałych sprawach Rada Gminy pełni jedynie funkcję kontrolną, a więc może kontrolować wykorzystanie przydzielanych środków, a w innych sprawach może rozstrzygać jedynie na konkretny wniosek.

Radny Jacek Misztal zwrócił się z zapytaniem do Komendanta Gminnego OSP, jak przedstawia się sprawa prania odzieży strażackiej.

Komendant Gminny OSP Roman Szargan wyjaśnił, że odbywa się to powinno według obowiązujących przepisów, które stanowią, że należy w tym celu wydzielić osobne pomieszczenie oraz wyznaczyć konkretną osobę, która będzie się tym zajmowała, dodał, że nie jest dopuszczalne pranie ręczne w tym przypadku.

Radny Stanisław Zawada złożył wniosek aby dyskusję w w/w temacie przenieść na posiedzenia Komisji Oświaty lub Rolnictwa.

Radny Ryszard Świtek zwrócił uwagę na fakt, iż poruszona dzisiaj kwestia stanowi szerszy

problem dotyczący nas wszystkich, który można odczytywać jako bunt straży. Dodał, że jest to sprawa pilna, której nie można lekceważyć i należy zająć stanowisko w tej sprawie. Zaapelował także o podanie pomocnej dłoni strażakom i nawiązanie lepszej współpracy, gdyż są to osoby, które niejednokrotnie narażają życie dla ratowania majątku i życia mieszkańców gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk stwierdził, że straż działa i w miarę możliwości rozwiązuje swoje problemy. Zgodził się również z opinią przedmówców, że Komendant Gminy OSP, nie ujmując innym osobom, wniósł sporo ciężkiej pracy w działalność OSP i należy to docenić i mieć na uwadze. Zaapelował również, do wyjaśnienie powstałych niedomówień i zapewnił, że Rada Gminy, podobnie jak Wójt Gminy, który nigdy nie odmawiał i na pewno nie odmówi pomocy, będzie starała się w miarę możliwości wspomagać straż. Podziękował również wszystkim strażakom za bezinteresowny wkład w rozwój OSP oraz sugerował aby monitorować i zgłaszać problemy powstające w straży.

Wobec braku dalszej dyskusji w tym temacie Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-cio minutową przerwę.

Po przerwie.

Ad. pkt 10) Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwał:

a) w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków – druk nr 1 (36). (załącznik nr 5)

Przewodniczący Rady Gminy na wstępie wspomniał, że w/w została zmieniona konstrukcja treści w art. 1 w pkt 1 i 2 oraz w art. 2 w pkt 1 i 2, dodał również, że wprowadzone zmiany zostały pozytywnie zaopiniowane przez radcę prawnego gminy. Poprosił Wójta Gminy o przedstawienie, jak będzie się kształtowała cena taryf na zbiorowe zaopatrzenie wodę i odprowadzanie ścieków.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że proponowana stawka za wodę wynosi 1,60 i 1,80 z związku z czym gmina dotuje zaopatrywanie w wodę, gdyż aby w pełni pokryć koszty zaopatrzenia mieszkańców w wodę stawka musiałaby wynosić 2,59 zł. Dodał, że podobnie sytuacja kształtuje się ze stawkami za ścieki, gdyż pokrycie kosztów odprowadzania ścieków wiązałoby się z koniecznością wprowadzenia stawki wynoszącej ok. 10 zł, a bez amortyzacji 4,10 zł, natomiast proponowana jest stawka 2,70 zł i 2,85 zł, w związku z powyższym ścieki są również dotowane i dodał, że nadal będzie to utrzymane.

Radny Bogdan Chmielarczyk poruszył kwestię wzrastającej liczby osób zalegających z opłatami za wodę oraz zapytał, czy zostały podjęte kroki w celu ich zmniejszenia.

Wójt Gminy Teodor Pryka powiedział, że wszystkie osoby zalegające z w/w opłatami otrzymały już upomnienia i dodał, że jeżeli pomimo tego nie uregulują zaległości to gmina będzie występowała do komornika o wyegzekwowanie zaległości lub będzie wchodziła na hipotekę tych osób. Dodatkowo osoby, które zalegają z co najmniej dwoma ratami opłat za wodę otrzymają pisma o odcinaniu wody. Poinformował, że zostanie wówczas dla takich osób utworzony punkt czerpania wody w hydroforni. Dodał również, że ponowne przyłączenie wody będzie wiązało się z koniecznością wykonania nowych projektów przyłączy.

Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.

Przy 13 głosach „za” i 2 wstrzymujących się uchwała Nr VII/36/07 została przyjęta.

b) w sprawie ustalenia stawki procentowej opłat adiacenckich, związanych ze wzrostem wartości nieruchomości w wyniku podziałów nieruchomości – druk nr 2 (37), (załącznik nr 6)

Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji Oświaty pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji również wyrazili pozytywną opinię wobec powyższej uchwały.

Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie.

Przy 14 głosach „za” i 1 „przeciw” uchwała Nr VII/37/07 została przyjęta.

c) w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na sfinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w miejscowości Osówiec – Orchowo gmina Orchowo” – druk nr 3 (38) (załącznik nr 7)

Skarbnik Gminy Maria Stranz wyjaśniła, że niniejszą uchwałę należy wywołać przed złożeniem wniosku do Funduszu Norweskiego. Dodała, że jest to uchwała intencyjna, w której Rada Gminy zapewnia, że niniejsza inwestycja będzie kontynuowana w kolejnych latach. Wyjaśniła ponadto, że wg wytycznych z instytucji wdrażającej Fundusz Norweski niniejsza uchwała powinna wskazywać źródła finansowania w/w inwestycji (Fundusz Norweski) pomimo tego, że umowa nie została jeszcze zawarta. Uchwała pokazuje jakie środki własne gmina przeznacza na niniejszą inwestycję a jakie dofinansowanie planowane jest z Funduszu Norweskiego.

Radna Maria Hendrysiak poprosiła o wyjaśnienie czy i kiedy gmina może odzyskać podatek VAT z w/w inwestycji.

Skarbnik Gminy Maria Stranz wyjaśniła, że gmina może zwrócić się z wnioskiem do Urzędu Skarbowego o zwrot części podatku VAT po zapłaceniu faktury za poszczególne etapy robót. Urząd Skarbowy natomiast ma obowiązek zwrócić w/w podatek VAT w przeciągu 60 dni.

Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk odczytał treść projektu uchwały nr VII/38/07 i poddał pod głosowanie.

Przy 15 głosach „za” uchwała nr VII/38/07 została przyjęta.

d) w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Nr III/17/06 Rady Gminy Orchowo z dnia 28 grudnia 2006r. – druk nr 4 (39) (załącznik nr 8)

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Admczyk na wstępie poinformował, że w projekcie niniejszej uchwały częściowo została zmieniona treść art. 1 uchwał i wprowadzone zmiany zostały pozytywnie zaopiniowane przez radcę prawnego gminy.

Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji Oświaty jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie Komisji również wyrazili pozytywną opinię wobec powyższej uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały.

Uchwała Nr VII/39/07 została przyjęta jednogłośnie.

**e) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na rok 2007 – druk nr 5 (40)
(załącznik nr 9)**

Wobec faktu, iż mniejsza uchwała opiniowana była wyłącznie przez Komisję Oświaty, Skarbnik Gminy Maria Stranz pokrótce przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu. Powiedziała, że w związku z faktem, iż zmniejszona została wysokość subwencji w stosunku do tej jaka planowana była pierwotnie, należało zmniejszyć plan dochodów o tę kwotę, jak również zmniejszyć plan wydatków, dodała, że rezerwa ogólna nie uległa zmianie. Został także wprowadzony zapis, który nie wpływa na budżet dotyczący przekazania kwoty 24 tys. zł jako dotacji dla klubu „Hetman” w związku z rozstrzygnięciem przetargu na świadczenie usług w zakresie sportu, w wyniku którego wybrany został właśnie w/w klub. Poinformowała, że wprowadza się jeszcze jedną zmianę dotyczącą inwestycji wieloletniej, która nie dotyczy budżetu, ale musi być ujęta w załączniku do budżetu.

Następnie Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji Oświaty pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie.

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr VII/40/007 została przyjęta jednogłośnie.

Ad. pkt 11) Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Ryszard Świtek zwrócił się z wnioskiem, czy istnieją techniczne możliwości, aby posiedzenia Sesji Rady Gminy oraz Komisje Rady były transmitowane w Internecie, dodał również, że opowiada się za taką formą transmisji obrad. Zazaczył, że jeżeli na dzisiejszym posiedzeniu Rady Gminy taka odpowiedź nie zostanie udzielona, to prosi o przedstawienie odpowiedzi pisemnej na następnym posiedzeniu Rady Gminy.

Wójt Gminy Teodor Pryka odpowiedział, że pierwszym warunkiem do podjęcie działań w tym kierunku jest formalna zgoda Rady Gminy. Powiedział również, że potrzebne są również środki pieniężne na techniczne przygotowanie takich działań, a na dzień dzisiejszy takich środków gmina nie posiada, chyba, że zostaną zaoszczędzone w wydatkach Urzędu Gminy. Dodał, że do przeprowadzenia takich transmisji potrzebne byłyby mikrofony oraz kamera, która, musiałaby się poruszać oraz należałoby dostosować stronę internetową Gminy Orchowo do przesyłania takich transmisji. Dodał, że bez zgody Rady Gminy nie można podjąć żadnych działań w tym kierunku.

Pomimo udzielenia odpowiedzi w w/w kwestii przez Wójta Gminy, Radny Ryszard Świtek poprosił o udzielenie pisemnej odpowiedzi dotyczącej złożonego przez siebie wniosku.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy poruszoną kwestie pozostawić do przemyślenia Radnym, aby zastanowili się nad kwestią podjęcia ewentualnego wniosku o wyrażeniu zgody na transmisję w Internecie posiedzeń Rady Gminy, czy też taki wniosek chcą podjąć na dzisiejszym posiedzeniu Rady Gminy.

Radny Ryszard Świtek stwierdził, że głosowanie nad wnioskiem w tym temacie można odłożyć na następne posiedzenie Rady Gminy, ale zaznaczył, że będzie wracał do poruszonego tematu.

Radny Michał Matkowski skierował ustną interpelację do Wójta Gminy dotyczącą kwestii zaadaptowania pomieszczeń w piwnicach OSP w celu stworzenia chociażby prowizorycznych warunków w których strażacy mogliby się myć oraz prać odzież bojową, która używana jest podczas różnego rodzaju akcjach ratunkowych.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poprosił, aby interpelacje składać na piśmie.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że obecnie nie ma zaplanowanych środków na ten cel, zaadaptowanie i remont takich pomieszczeń wymaga sporych nakładów finansowych, które na dzień dzisiejszy nie są przewidziane. Dodał również, że na spotkaniu w sprawie programu „Odnowy Wsi” przedstawił propozycję, aby sołectwo Orchowo ujęło w programie adaptację Domu Strażaka, aby ze środków z programu „Odnowy Wsi” można było go wyremontować. Zaznaczył, że takie pomieszczenia są potrzebne i trzeba je zorganizować, ale na chwilę obecną nie ma przewidzianych na ten cel środków.

Radny Ryszard Świtek zapytał, czy zakończono już usuwanie buraków z jeziora w Słowikowie.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że sprawa się przeciąga, gdyż nie jest do końca wyjaśnione, kto miał się zająć ich usunięciem.

Ad. pkt 12) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Wobec braku dyskusji w tym temacie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do omawiania kolejnego punktu z porządku obrad.

Ad. pkt 13) Wolne wnioski, problemy wsi.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Admczyk przedstawił pokrótce kilka komunikatów:

- dotyczący pism, ofert szkoleniowych wyłożonych do wglądu radnych w Biurze Rady Gminy oraz życzeń wielkanocnych przesyłanych do Rady Gminy,
- złożył wniosek do Przewodniczącej Komisji Oświaty i Przewodniczącego Komisji Rolnictwa w zwołanie wspólnego posiedzenia komisji, którego punktem porządku obrad, będzie rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy przez Wójta Gminy, Przewodniczący Komisji wyrazili zgodę na zwołanie wspólnego posiedzenia komisji oświaty i rolnictwa.
- przypomniał o obowiązku składania oświadczeń majątkowych oraz wyjaśnił pewne zasady wypełniania w/w oświadczeń i zaznaczył, aby w miarę możliwości składać je na ręce Przewodniczącego Rady
- zaznaczył, że nie będzie wprowadzał projektów uchwał bez opinii radcy prawnego oraz złożył wniosek aby projekty uchwał wpływały do Rady Gminy w miarę wcześniej oraz

dotatkowo muszą zawierać podpis Wójta Gminy, gdyż bez takiego podpisu projekt uchwały nie zostanie przyjęty.

Radny Bogdan Piotrowski złożył wniosek o przyspieszenie pisania protokółów z Komisji Rady, aby były one wyłożone do wglądu radnych kilka dni przed sesją Rady Gminy. Zgłosił również wniosek o zapraszanie Radnych Powiatowych na sesję i komisje Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk wyjaśnił, że Radnych Powiatowych nie można zobowiązać do udziału w sesji, a jedynie ich zapraszać, dodał, że każdorazowo są oni zapraszani na sesje.

Przedstawił wniosek dotyczący dofinansowania KGW i powiedział, że kwestia ta została zakończona, gdyż Wójt Gminy przeznaczył środki pieniężne na rzecz KGW. **(załącznik nr 10)** Poinformował również o wniosku złożonym przez Radę Sołecką ze Słowikowa i powiedział, że sprawa przyłączenia wody pozostaje otwarta, natomiast kwestia oświetlenia i dróg będzie rozpatrywana. **(załącznik nr 11)** Przewodniczący Rady Gminy przedstawił także wniosek jednego z mieszkańców gminy. **(załącznik nr 12)**

Wójt Gminy Teodor Pryka przedstawił zebraną dokumentację dotyczącą w/w wniosku i wyjaśnił, że mieszkaniec ten w roku 2003 złożył wniosek o kupno gminnego lokalu mieszkalnego, który wynajmuje, w związku z tym została wydana decyzja o umorzeniu zaległości czynszowej za budynek gospodarczy w kwocie 1.200zł. dodatkowo umorzono w/w osobie czynsz za rok 2003-2005 oraz w związku z ponownie złożonym wnioskiem o kupno wynajmowanego lokalu podjęta została uchwała Rady Gminy w sprawie sprzedaży lokalu. Zaznaczył również, że w sytuacji gdy do gospodarstwa została podłączona woda i umorzono kolejne należności mieszkaniec ten wycofał się z chęci kupna lokalu. W związku z powyższym zaproponował również, aby sprawę przekazać do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby wydzielić część działki na której ta osoba mieszka, a pozostałą część sprzedać.

Wójt Gminy powiedział, że takie rozwiązanie proponował tej osobie dwa lata temu, jednak wtedy ponownie złożyła ona wniosek o kupno. Dodał, że decyzja w tej sprawie musi zapaść i będzie to podzielone.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że powyższa sprawa będzie realizowana, w związku z tym pozostawia ją otwartą.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak podziękowała serdecznie wszystkim osobom za ofiarność dla Piotrusia oraz część osób zadeklarowała odpis podatku na ten cel. Poinformowała, że dzięki takim zbiórkom dziecko w tej chwili jest rehabilitowane.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odnosząc się do omawianego wyżej wniosku mieszkańca gminy stwierdził, że należałoby poinformować ta osobę o fakcie rozpatrywania zgłoszonego wniosku i podjętych działaniach związku z tym działaniami.

Wójt Gminy sugerował, że Rada Gminy powinna się ustosunkować do złożonego wniosku.

Następnie miała miejsce krótka dyskusja w tym temacie w wyniku której ustalono, że po uzgodnieniu z Wójtem Gminy odpowiedź na zgłoszony wniosek zostanie wystosowana.

Z-ca Wójta Gminy Janusz Pawlaczyk poinformował o fakcie, iż powiatowy zarząd dróg wyśle równiarkę na drogi Gminy Orchowo, oraz w sołectwie Mlecze podjęte będą również działania mające na celu uzupełnienie tamtejszych dróg kamieniem.

Radny Michał Szymański zapytał Wójta Gminy, czy rozpatrzona została propozycja zgłoszona przez niego na Komisji Rolnictwa dotycząca skupu kamienia.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że do tej pory rozpatrywane były kwestie prawne związane z podjęciem zgłoszonej propozycji, dodał również, że prowadzone są rozmowy z firmami, które zajmują się kruszeniem skupowanego kamienia.

Radny Ryszard Świtek zasygnalizował, iż w rejonie Linówca mają miejsce sytuacje, w których wywar wywożony jest na pola, na których znajdują się urządzenia melioracyjne, gdyż powoduje to niedrożność tych urządzeń.

Wójt Gminy wyjaśnił, że ten problem był już sygnalizowany i dodał, że gorzelnia w Orchowie zostanie zamknięta, ze względu na brak gazowni przetwarzającej wywar.

Radny Wojciech Bartz zapytał jak będzie ogrzewana szkoła po zamknięciu gorzelni.

Wójt Gminy powiedział, że szkoły będą ogrzewana tak jak poprzednio olejem. Dodał, że powiadomił odpowiednie służby które zajmą się problemem wylewania wywaru na pola.

Ad. pkt 14.Zakończenie VII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo.

Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 18.50 Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zakończył obrady – „Zamykam VII Sesję Rady Gminy Orchowo” oraz podziękował radnym i gościom za przybycie i udział w sesji.

Orchowo, dnia 09.04.2007r.

Protokół sporządziła

Agnieszka Kolberg

**Przewodniczący
Rady Gminy Orchowo**

Hieronim Adamczyk